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Jmenuju se Kristina Váňová. Za svobodna Boháčková. Narodila jsem se 25. 

května roku 1955 v Praze a celé svoje dětství a mládí jsem v Praze také 

prožívala. 

 

Kristinin tatínek byl bankovní úředník. Na začátku 50. let přišel o místo 

bankovního experta, kdy jako sociální demokrat odmítl sloučení s KSČ. 

Maminka měla státnice ze tří světových jazyků, jako dcera živnostníka ale 

musela pracovat jako řidička.  

V třípokojovém bytě v Praze bydlely spolu tři generace rodiny Boháčkových. 

První pokoj patřil rodičům, druhý prarodičům a třetí - obývák - Kristině a jejímu 

bratrovi. Většinu volného času trávila Kristina ve skautu.“ 

 

 V době srpnové okupace Československa vojsky zemí Varšavské smlouvy jí 

bylo 13 let. 

 

zvuk - tanku 

 

Pamatuju se, že jsem potkala první tank, tady na křižovatce ve Starý Huti. To 

bylo skutečně velice brzo potom asi 22. nebo 23. srpna prostě jely tanky směrem 

na Knín. No a nebyla to vojenská přehlídka.  

 

Já jsem studovala na gymnáziu v Praze 7. Bylo to takové všeobecné vlastně 

vzdělání humanitně zaměřené a měla jsem samozřejmě své sny, hodně jsem se 

zajímala krom teda tý přírody o výtvarné umění. 

 



„Po neúspěšných zkouškách na výtvarnou školu se Kristina Váňová rozhodla 

pro práci v Ústředí lidové umělecké výroby. 

 

„Což byla organizace, která měla za úkol vyhledávat a uchovávat jednak vlastně 

ty mistry té umělecké nebo té lidové umělecké výroby a jednak i ty tradiční 

postupy, techniky nebo výrobky. 

 

18. listopadu 1989 se paní Váňová zúčastnila sněmu ochránců přírody v Praze, 

kde se dozvěděla o generální stávce studentů. Cestou zpět do Hutě se rozhodla 

jít na Václavák podívat. 

 

 V životě nebyly v Praze v listopadu volně k prodeji mandarinky a banány. Teď 

než jste došli na Václavák, tak snad bylo sto stánků. 

 Tak jsem si koupila banány, koupila i mandarinky, protože jsem si říkala mám 

doma dvě malý holky, ale na ten Václavák jsem prostě došla. 

 

ruch - demonstrace listopad 89 

 

Kristina Váňová pracovala krátce před sametovou revolucí na Okresním 

národním výboru v Příbrami. Když se vrátila z Prahy, musela předstoupit před 

kolegy a říci, co se v Praze děje. 

 

 Jsem tam vyšla a říkám, no dyť pořád tady říkáme, soudruzi, jak ty mladý lidi 

by měli projevovat svoje názory a teďka konečně když ty mladý lidi mluvěj a 

mluvěj, prostě úžasný věci a srozumitelně, no tak dyť je to co jsme chtěli, to co 

jsme potřebovali. 

 

Každý život je příběh plný jedinečných zážitků a poznatků. A jak dodává 

Kristina Váňová: 

 



Vy nemůžete ovlivnit, kde a kdy se narodíte. Život máte jeden jedinej, a tak 

vlastně musíte s ním nakládat tak, abyste si opravdu to štěstí prostě našli a 

nějakým způsobem si ho užili. 
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